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PROTOKÓŁ  Nr XXXI/2013 

XXXI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 19 listopada  2013 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
oo

 – zakończono o godzinie 16 
30

.
    

 

XXXI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XXXI sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14  radnych. Nieobecny: radny Zbigniew Reducha  

                    

W sesji ponadto uczestniczyli: 

 

1. Pan Józef Gutowski                   - Wójt Gminy 

2. Pan Sławomir Słupczyński        - Zastępca Wójta 

3. Pani Małgorzata Kubic              - Sekretarz Gminy 

4. Pani  Małgorzata Zdunek           - Skarbnik Gminy 

5. Pani Dorota Czerkies                 - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 

6. Pan Adam Mączyński                - Kierownik GOPS w Ryjewie 

7. Pan Andrzej Zwolak                  - Dyrektor Zespołu Szkół w Ryjewie, Radny Rady Powiatu  

8. Pani Krystyna Łapacz                - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Remigiusz Feliksiak            - Kierownik Posterunku  

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż Wójt Gminy wystąpił z wnioskiem 

o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia i wdrażania Planu gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Ryjewo. W związku z 

powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z pytaniem czy mają uwagi do 

przedstawionej zmiany w porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego przystąpiono 

do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -0) przyjęto 

zmieniony porządek obrad w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 

2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXX Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

4. Informacja na temat wdrażania i przestrzegania zasad utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Ryjewo.  

5. Informacja z przeprowadzonych dnia 6 listopada 2013 r. konsultacji w sprawie podziału 

Sołectwa Benowo. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie podziału sołectwa Benowo na dwa odrębne sołectwa 

Benowo i Sołtyski.  
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7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości                         

oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale                 

Nr XXIX/188/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 2 października 2013 roku w sprawie 

ustalenia opłat za świadczenia realizowane w oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Ryjewo. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ryjewo 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2014. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zweryfikowanego projektu planu aglomeracji 

Ryjewo. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo             

z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia i wdrażania Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Ryjewo. 

15. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

16. Interpelacje i zapytania radnych. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Zakończenie obrad. 

 

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XXX Sesji Rady Gminy Ryjewo. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XXX sesji z 

dnia 22 października 2013 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie (za-14, przeciw- 0, wstrzymało się -0)  protokół  z  XXX  sesji z dnia 22 

października 2013 roku. 

 

Ad.4. Informacja na temat wdrażania i przestrzegania zasad utrzymania czystości i 

porządku na terenie Gminy Ryjewo.  
 

Pan Sławomir Słupczyński: W pierwszym półroczu 2013 roku w zakresie wywozu odpadów 

usługi świadczyły: Firma GAMINEX, Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp z o.o. 

w Sztumie, PUS oraz firma Majerowicz. Przez ten czas oddano w ZUO z terenu Gminy 

Ryjewo 347,44 Mg zmieszanych odpadów komunalnych oraz 2Mg makulatury, 11 Mg 

tworzyw sztucznych oraz 20 Mg szkła. Pierwszy przetarg ogłosiliśmy 8 maja 2013 roku. W 

drodze przetargu wyłoniona została firma SITA z Kościerzyny. Z uwagi na niewywiązanie się 

z zapisów umowy z dniem 25 lipca zakończono z nią współpracę. ( Porozumienie z dnia 24 

lipca 2013 roku). 1 sierpnia 2013 roku do dnia 30 września 2013 roku odpady od 

mieszkańców Gminy Ryjewo wywozi w ramach wywozu zastępczego firma PUS z 

Kwidzyna. Drugi przetarg ogłoszono 02 sierpnia 2013 roku w wyniku przetargu wyłoniono 

firmę GAMINEX z którą dnia 09 września 2013 roku została podpisana umowa na wywóz 

odpadów od mieszkańców. GAMINEX świadczy usługi wywozu od dnia 01.10.2013 roku. 

Koszty  za przekazane odpady do ZUO w Gilwie Małej od lipca do października: 
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 ZMIESZANE SELEKTYWNE POPIÓŁ 

LIPIEC 2013 9.487,07 (38,8 Mg) 460,27 (5,64 Mg) - 

SIERPIEŃ 2013 12.303,85  (50,32 

Mg) 

0,00  (12,1 Mg) - 

WRZESIEŃ 2013 11.345,36 (46,40 

Mg)  

523,26 (8,08 Mg) 2.019,99 zł. - 15 m³ 

dzikie wysypisko 

PAŹDZIERNIK 

2013 

9.819,60 (40,16 Mg) 885,92 (13,68 Mg) 548,97 (5,6 Mg) 

SUMA  42.999,77 1.869,45 548,97+2019,99 

Razem zapłacono 45.418,19 +2019,99 =47.438,18 

 

Koszty związane z opłatą za zbieranie i transport odpadów. 

 LIPIEC SIERPIEŃ WRZESIEŃ PAŹDZIERNIK 

SITA Wg. umowy 

19.973,00, 25/31 

kwoty tj. 16.107,26 zł. 

naliczono karę w 

wysokości 11.100,00 

złotych, zapłacono  

firmie 5.007,26 zł. 

   

PUS  25.812,00 28.123,89  

GAMINEX    19.799,00 

Razem fizycznie zapłacono 78.742,12, natomiast koszty wyniosły 89.842,12 

 

Koszt budowy PSZOK ogółem – 129.527,60 zł. ( w tym: budowa – 119.927,60 zł. , projekt  

budowlany – 7.134,00 zł.,  dziennik budowy – 6,00 zł., nadzór nad pracami – 2.460,00 zł.). 

Wydatki dotyczące materiałów biurowych i pocztowych (Gosp. Odpadami) – 986,09 

+1.330,40 (ulotka, artykuł prasowy, poczta) razem: 2.316,49 zł. Wynagrodzenie i pochodne 

na 31.X.2013 roku. – 61.537,40 złotych, Szkolenia 1.845,00 złotych. Kosze uliczne – 

zapłacono za 10 miesięcy – 6.875,00 złotych. W miesiącach od lipca do października  

przekazano z PSZOK w Mątowskich Pastwiskach do ZUO w Gilwie Małej lub 

zagospodarowano następujące odpady:  

PUS: Odpady wielkogabarytowe: 0,23 Mg, urządzenia elektryczne – 0,82 Mg, Szkło – 0,15 

Mg, inne niewymienione zbierane selektywnie – 0,16 Mg,  odpady komunalne 

niewymienione w innych podgrupach – 0,65 Mg, odpady betonowe, rozbiórkowe – 1,8 Mg. 

Gaminex: Odpady wielkogabarytowe: 0,15 Mg, Opony: 0,5 Mg, Odpady rozbiórkowe: 0,41 

Mg, Leki  31,3 kg. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Należałoby poinformować mieszkańców, co można wywozić na 

PSZOK i co można oddawać na odpady wielkogabarytowe i kiedy, bo mieszkańcy nie są w 

tym temacie zorientowani. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Chciałbym zwróci uwagę iż już raz informowaliśmy 

mieszkańców o tym co i kiedy można oddawać na PSZOK, ale nie widz przeszkód by taka 
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informacje przekazać po raz kolejny. Jeżeli chodzi o odpady wielkogabarytowe to 

przekazaliśmy ogłoszenia min. do sklepów z informacją, że do 18 listopada można zgłaszać 

odpady wielkogabarytowe do wywozu na dzień 25 listopada.  

 

Radna Barbara Wolak: Warto byłoby na harmonogramie wpisać do kiedy i gdzie należy 

zgłaszać odpady wielkogabarytowe. Czy dużo ludzi wywozi odpady do PSZOK? 

 

Pani Dorota Cipkowska:  Bardzo dużo. W największej ilości przywożone są sprzęty rtv i 

agd jak również zużyte opony. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Ad.5. Informacja z przeprowadzonych dnia 6 listopada 2013 r. konsultacji w sprawie 

podziału Sołectwa Benowo. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Protokół  z przeprowadzonych konsultacji, które odbyły się w 

Sołectwie Benowo dnia 6 listopada 2013r. o godz. 18.00 (II termin godz. 18.15) 
 
zgodnie z 

Uchwałą Nr XXX/192/13  Rady Gminy Ryjewo z dnia 22 października 2013r. w sprawie 

zarządzenia konsultacji z mieszkańcami Gminy Ryjewo (ograniczonych do mieszkańców 

Sołectwa Benowo) w przedmiocie utworzenia z inicjatywy grupy mieszkańców Gminy nowej 

jednostki pomocniczej – Sołectwa Sołtyski. Liczba osób uprawnionych do głosowania wynosi   

277. Liczba osób biorących udział w konsultacjach zgodnie z listą obecności wynosi  21. 

Komisja w składzie Przewodniczący Komisji Pan Sławomir Słupczyński, członek Komisji                         

Pan Jan Koczara, członek Komisji Pan Marek Górecki przeprowadziła głosowanie zadając 

pytanie:  Czy jesteś za utworzeniem z obszaru Sołectwa Benowo nowego sołectwa o nazwie  

„Sołectwo Sołtyski”, w granicach którego miałaby wejść tylko miejscowość Sołtyski”  

(zgodnie z zaprezentowaną mapą).W głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki głosów 

„za” było 15, głosów „przeciw” było 5, głosów „wstrzymujących się” było 1.  

 

Protokół stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie podziału sołectwa Benowo na dwa odrębne sołectwa 

Benowo i Sołtyski.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójta Gminy Ryjewo.: Proszę państwa 

chciałbym jako wykonawca uchwał zwrócić uwagę na to, czy jest nas stać na to by robić 

reformę administracyjną naszej Gminy. Dziś Sołectwo Benowo chce się rozdzielić ale 

dochodzą do nas głosy mieszkańców Matek czy tez Klecewa, którzy również o tym Myśla. Po 

przeliczeniu funduszu sołeckiego dla Sołectwa Sołtyski potrzebowalibyśmy dodatkowych 

środków w wysokości ok. 7 tyś. zł. podobnie może być w przypadki Mątek, gdzie fundusz 

wyniósłby kilka tysięcy złotych oraz Klecewka ok. 12 tys. zł. Czy jest nas na to stać? 

 

Radny Jerzy Luty: Należałoby się zapoznać dokładnie z treścią wniosku. dodam, że 

jesteśmy w Unii Europejskiej i realizujemy, bo sam realizowałem, projekt pn. „Człowiek 

najlepsza instytucja” i powinniśmy zainwestować z mieszkańców i w tych małych 

społecznościach ludzie najlepiej się aktywizują i wiedza czego im potrzeba. To niestety 
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kosztuje. Przychylmy się do tego. W Benowie nie ma np. Spółki Wodnej a w Sołtyskach jest. 

Ja prosiłbym Radę o przychylne zagłosowanie w tej sprawie.  

 

Radna Barbara Wolak: Tak naprawdę nie wiemy jakie jest stanowisko Sołtysa Benowo na 

temat podziału Sołectwa, czy tego jak wygląda sposób podziału środków? 

 

Przewodniczący Rady:  Nie wiem, czy faktycznie tak jest, że Sołtyski czują się 

dyskryminowane, ale wydaje mi się, że takie sprawy powinny być załatwiane na zebraniu 

wiejskim. Gmina w ostatnim czasie wyłożyła drogę w miejscowości Sołtyski płytami więc nie 

jest tak, ze nic się tam nie robi. Jeżeli Sołtys chce zabrać głos to proszę bardzo.  

  

Pan Tomasz Weisner, Sołtys Sołectwa Benowo: Wydaje mi się, że był czas na 

konsultacjach, żeby tą sprawę przedyskutować. Wydaje mi sie, że na parę domków i tak dużo 

jest zrobione. Droga jest zawsze robiona.  Nie wiem, co jeszcze można tam zrobić. 

 

Radny Jerzy Luty: Sołtys sobie chyba żartuje. byłem na spotkaniu o podział funduszy z 

dwoma osobami  i nic na Sołtyski nie zostało przekazane. przez ostatni trzy lata nic nie było 

robione. Nie chce wyciągać tu pewnych spraw dlatego nie powiem jak na zebraniu zostaliśmy 

potraktowani. W ogóle nie ma w Benowie zebrań wiejskich, nie ma sprawozdań z tego co 

było zrobione. 

 

Pan Józef Gutowski: Zebrania wiejskie są organizowane w każdym sołectwie. Nie na każde 

zebranie jesteśmy zapraszani, ale co roku zebrania się odbywają, również w Benowie.  

 

Wobec braku dodatkowych uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów (za – 1, 

przeciw – 8, wstrzymało się – 5) Rada Gminy odrzuciła projekt uchwały w sprawie  podziału 

sołectwa Benowo na dwa odrębne sołectwa Benowo i Sołtyski.  Projekt uchwały stanowi 

załącznik Nr 6 do protokołu. 

 

 Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów 

podatku rolnego.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady: Długo rozmawialiśmy na posiedzeniu komisji o stawkach podatku. 

Po długiej dyskusji zdecydowaliśmy obniżyć  cenę żyta od kwoty maksymalnej ogłoszonej 

przez Główny Urząd Statystyczny ale należy pamiętać też o tym, że w porównaniu do roku 

ubiegłego jest to dosyć duża obniżka, bo aż od kwoty 74 złotych.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  
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W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów (za – 9, 

przeciw – 2, wstrzymało się – 3) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/196/13 z dnia 

19 listopada 2013 roku w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku 

rolnego.  Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz 

wprowadzenia zwolnień w tym podatku.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady: Stawki podatku od nieruchomości będą na pozycji z roku 2013, nie 

będą podniesione. Nie jesteśmy zadowoleni z tego, że to min. Główny Urząd Statystyczny 

dyktuje nam ceny żyta do podatku rolnego, bo my sami lepiej wiemy na jakie podatki naszych 

mieszkańców stać i sami wolelibyśmy o tym decydować, niestety musimy trzymać się 

pewnym granic dlatego też uznaliśmy, że takie stawki jakie zaproponowaliśmy są do 

przyjęcia. Mamy świadomość, i chciałbym to powiedzieć w imieniu Rady, Wójtom, że 

wpływy do budżetu będą mniejsze jednakże za kilka dni będziemy konstruować budżet i 

będziemy musieli znaleźć rozwiązanie żeby ten problem zamknąć i ja głęboko wieże, że tak 

się stanie.   

 

Radny Jerzy Paradowski: W jakiej wysokości podatek od budynków gospodarczyk będą 

musieli zapłacić emeryci – rolnicy wg. tych stawek? 

 

Radna Barbara Wolak: Rolnicy, którzy są na emeryturze i przekazali gospodarstwo na 

Rzecz Skarbu Państwa są zwolnieni od opłat za budynki gospodarcze. 

 

Pan Józef Gutowski: Od gruntów 0,37 gr a od budynków gospodarczych 7,55 zł.  

 

Radny Jan Koczara: Chodzi nam o pozostałych rolników - emerytów, bo po opłaceniu 

podatku od budynków gospodarczyk nic z takiej emerytury rolniczej nie zostanie.   

 

Przewodniczący Rady: Poprosimy Wójta o sprawdzenie tego i na najbliższym posiedzeniu 

komisji przedyskutujemy tą sprawę. 

 

Radna Barbara Wolak: Zastanawiam się jak długo będziemy zmuszani do tego by podnosić 

stawki podatku. Porównała sobie ostatnie pięć lat i w tym okresie podatek od budynków 

mieszkalnych wzrósł o 18%, związanych z prowadzeniem działalności o 36,8%, od 

budynków gospodarczych o 27% a w pozycji od gruntów aż 146%.  W ciągu ostatnich pięciu 

lat musimy płacić dużo więcej a jeśli byłyby to stawki maksymalne to podwyżka byłaby 

jeszcze większa. przepisy zmuszają nas do tego by ciągle podwyższać. Martwi mnie to w 

szczególności jeżeli chodzi o ludzi, którzy maja małe emerytury i nie maja z czego tego 

płacić. Przyznaje, że sprawdziłam również podatek od środków transportowych i w okresie 

pięciu lat podwyżka w nim wynosi jedynie 5%.   
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Przewodniczący Rady: Musimy spojrzeć na to również z innej strony, że podatki to są 

wpływy do budżetu. co roku porównujemy stawki z gminami ościennymi  i wszyscy jesteśmy 

na podobnym poziomie. Jeżeli chodzi o podatek od środków transportowych, to zbyt niska 

stawka nie przyniesie wpływów do budżetu, ale jeżeli stawki przyjmiemy maksymalne to 

również nie będziemy mieli wpływu, bo przedsiębiorca taki przeniesie się do gminy, która 

stawki ma niższe.  

 

Wobec braku dodatkowych pytań  przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/197/13 z dnia 19 listopada 

2013 roku w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz wprowadzenia 

zwolnień w tym podatku.  Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski - Wójta Gminy Ryjewo: stawki podatku 

pozostają na tej samej wysokości jak w roku ubiegłym, zmianie uległy jedynie zapisy 

dostosowujące uchwałę do rozporządzenia w sprawie stawek maksymalnych tzn. 

uszeregowano tonaż i ilość samochodów oraz zmieniono lata produkcji. Do tej pory był 

wpisany rok produkcji do i po 1989 roku teraz jest 2000 i 2001.   

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu większością głosów (za – 13, 

przeciw – 1, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/198/13 z dnia 

19 listopada 2013 roku w sprawie ustalenia stawek podatku od środków transportowych. 

Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej 

w uchwale Nr XXIX/188/13 Rady Gminy Ryjewo z dnia 2 października 2013 roku 

w sprawie ustalenia opłat za świadczenia realizowane w oddziałach przedszkolnych 

w szkołach podstawowych prowadzonych przez Gminę Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/199/13 z dnia 19 listopada 

2013 roku w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale Nr XXIX/188/13 

Rady Gminy Ryjewo z dnia 2 października 2013 roku w sprawie ustalenia opłat za 

świadczenia realizowane w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
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Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Ryjewo z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2014.  

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy Ryjewo: Projekt tej 

uchwały konsultowany jest ze stowarzyszeniami, które działają na terenie naszej gminy. Klub 

Sportowy „BELLATOR” jako jedyny wystąpił z wnioskiem o dopisanie  w rozdziale drugim 

w ust.2, pkt.2 dotyczącym „propagowania oraz rozwoju sportu poprzez prowadzenie sekcji 

piłki nożnej” dopisać „i piłki ręcznej” oraz w tym samym punkcie dotyczącym „organizacji 

zawodów sportowych, oraz turniejów dla społeczności wiejskiej” proponujemy rozszerzenie 

tego punktu” „organizacja zawodów sportowych o zasięgu gminnym, ponadgminnym i 

międzynarodowym oraz turniejów dla społeczności lokalnej”. Obie te propozycje 

wprowadziliśmy do tego projektu. 

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/200/13 z dnia 19 listopada 

2013 roku w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Ryjewo 

z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na terenie Gminy Ryjewo na rok 2014. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania zweryfikowanego projektu planu 

aglomeracji Ryjewo. 
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/201/13 z dnia 19 listopada 

2013 roku w sprawie zaopiniowania zweryfikowanego projektu planu aglomeracji Ryjewo.  

Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do protokołu. 

 

Ad. 13.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy 

Ryjewo z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek.   

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/202/13 z dnia 19 listopada 

2013 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 
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grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013. Uchwała stanowi 

załącznik Nr 13 do protokołu. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia i wdrażania Planu 

gospodarki niskoemisyjnej dla Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy Ryjewo.  

 

Pani Dorota Cipkowska: Plan gospodarki emisyjnej będzie obejmował inwentaryzację 

budynków instytucji publicznych, takich jak GOK, szkoły, będą one sklasyfikowane jak 

negatywnie  wpływają one na ochronę w tym celu jest stworzony ten program, by móc w 

przyszłości skorzystać  z dofinansowania na termomodernizację tych budynków  w celu 

lepszej ochrony środowiska.   

 

Przewodniczący Rady wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec 

braku uwag przystąpiono do głosowania.  

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za – 14, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XXXI/203/13 z dnia 19 listopada 

2013 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia i wdrażania Planu gospodarki 

niskoemisyjnej dla Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 

 

Ad.15. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 

 

 23.10. w Starostwie Powiatowym odbyło się spotkanie zespołu MOF (Metropolitarnego 

Obszaru Funkcjonalnego); 

 24.10. zorganizowaliśmy spotkanie z weterynarzem w sprawie wyłapania psów 

zdziczałych w okolicach Trzciana. Na dzień dzisiejszy wyłapano dwa dorosłe osobniki, 

pozostało jeszcze kilka szczeniaków; 

 tego też dnia została przekazana lista przedsiębiorców, którzy zatrudniają bezrobotnych z 

terenu gminy Ryjewo; 

 25.10 w Tczewie odbyło się spotkanie dotyczące nowych funduszy unijnych na lata 

2014-2020; tego też dnia GOK zorganizował wernisaż malarski; 

 28.10. odbyło się posiedzenie Komisji Stypendialnej przyznającej stypendia naukowe dla 

najlepszych uczniów i studentów z terenu naszej Gminy; 

 29.10. w Urzędzie Marszałkowskim podpisano kolejny aneks do umowy; 

 5.11. w  miejscowości Trzciano odbyło się zebranie wiejskie. Zebranie zorganizowano w 

związku ze złożonym wnioskiem Pana Pawła Furmana w sprawie rezygnacji z funkcji 

Sołtysa. Nowo wybrany sołtysem Sołectwa Trzciano został Pan Stanisław Wojtaś; 

 5.11. odbyło się również spotkanie rady programowej PLGD; 

 6.11. odbyło się spotkanie w miejscowości Pułkowice -  dotyczyło naprawy dróg 

gminnych w Pułkowicach; 

 6.11. nastąpiło podpisanie decyzji o przyjęcie wniosków Lokalnej Grupy Działania, które 

zostało przesłane do Urzędu Marszałkowskiego; również tego dnia odbyły się konsultacje 

w Benowie dotyczące utworzenia nowego sołectwa. W zebraniu uczestniczyło 21 osób; 

 7.11. odbyło się wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na którym to 

omawiano stawki podatkowe na 2014 r. oraz projekty uchwał przedstawianych na 

dzisiejszej sesji; 
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 7.11. odbyło się spotkanie w ZUM  w Kwidzynie a dotyczyło gazyfikacji w Gminie 

Ryjewo; 

 8.11. Zarząd Gmin Pomorskich zorganizował spotkanie z Lasami Państwowymi. 

Spotkanie dotyczyło wykorzystywania terenów leśnych  dla celów publicznych; 

 11.11. odbyły się uroczystości związane z odzyskaniem niepodległości; 

 12.11. w Sadlinkach odbyło się robocze spotkanie z Marszałkiem Województwa, 

poruszono sprawy naprawy dróg wojewódzkich, oraz inwestycje na tych drogach; 

 13.11. Gminna Biblioteka Publiczna została uhonorowana nagrodą za działalność, jako 

najlepiej działająca Biblioteka w woj. pomorskim w kategorii „ W co się bawić w 

bibliotece”; 

 14.11. odbyło się kolejne spotkanie dotyczące MOF.  

 Ponadto w m-cu listopadzie zostały przygotowane sprawy dotyczące naprawy dróg po 

których przejeżdżają autobusy szkolne w miejscowościach  Pułkowice, Trzciano, 

Straszewo i Ryjewo; budowy 100 mb chodnika; przejazdu samochodów wywożących 

buraki. 

 

Ad.16. Interpelacje i zapytania radnych./ Ad.17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych. 

 

Radny Andrzej Barcik: Na chodniku przy ul. Grunwaldzkiej przy skrzyżowaniu z ul. 

Boczna jest dziura w płycie chodnikowej. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Dziura ta jest w studzience telekomunikacyjnej. 

Poinformowaliśmy o tym firmę telekomunikacyjna, która te studzienki obsługuje. 

Zapewniono nas, że pokrywa ta zostanie wymieniona niezwłocznie.  

 

Radna Barbara Wolak: Chciałabym abyśmy po raz kolejny zwrócili się do Urzędu 

Marszałkowskiego w sprawie naprawy drogi wojewódzkiej nr 607. Chciałabym również 

zgłosić konieczność naprawy chodnika przy ul. Grunwaldzkiej, koło Państwa Iwańskich jak 

również zgłoszenia mrugających lamp na ul. Podgórnej, ul. Grunwaldzkiej koło Państwa 

Chojnackich oraz na drodze na cmentarz. 

 

Pan Józef Gutowski: Część z tych lamp została już zgłoszona. 

 

Radna Bernadeta Łukaszewska: Kiedy możemy spodziewać się remontu chodnika przy ul. 

Grunwaldzkiej? 

 

Pan Józef Gutowski: Najpóźniej w przyszłym tygodniu chodnik ten zostanie naprawiony.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Korzystając obecności Dyrektora Zespołu Szkól w Ryjewie 

chciałbym zapytać jak wygląda sprawa z ogrzewaniem pomieszczeń. Wprowadzamy dziś 

uchwałą dodatkowe środki na ogrzewanie a wiemy z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, że 

biblioteka nie jest już ogrzewana przez szkołę a mówiło się, że duże koszty to pochłania. Czy 

wiadomo, ile to w przeliczeniu na ucznia zmalało? Ponadto bezpańskie psy, które są w 

Trzcianie robią się coraz bardziej agresywne. Czy podjęto w tej sprawie jakieś działania? Czy 

radni z powiatu zgłosili interpelacje dotyczące wycięcia krzaków przy drodze powiatowej  

Trzciano – Kwidzyn? 

 

Pan Andrzej Zwolak: Jeżeli chodzi o ogrzewanie, to trudno jest mi powiedzieć jak 

dokładnie to wychodzi, ale owszem jest różnica w ogrzewaniu. Biblioteka jest ogrzewana 
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elektrycznie i odnoszę wrażenie, że teraz opłaty za energię są wyższe niż poprzednio. Sprawa 

zakrzaczenia przy drodze powiatowej została zgłoszona i dostaliśmy zapewnienie, że zostaną 

one wycięte.   

 

Radny Jerzy Luty: Po raz kolejny chciałbym poruszyć sprawę położenia kostki pol – bruk 

przy OSP w Benowie oraz wycięcia zakrzaczenia przy drodze wojewódzkiej  nr 602 w 

Benowie oraz lipy przy budynku OSP Benowo, której konary wchodzą na przewody 

energetyczne. Ponadto podczas konsultacji z mieszkańcami Państwo Szwed poruszyli sprawę 

przejazdu drogą należąca do nadleśnictwa czy cos Pan Wójt w tej sprawie zrobił? 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Sprawa Państwa Szwed nie dotyczy Gminy, jest to sprawa 

prywatna. Nadleśnictwo  w piśmie określiło, iż nie widza przeciwwskazań do korzystania z 

tej drogi. Gorzej sprawa wygląda jeżeli chodzi o osoby, które chcą się na sąsiedniej działce 

wybudować, z uwagi na brak dojazdu. Nadleśnictwo zgodziło się na służebność jednak należy 

dokonać pewnych opłat. wiem, że sugerowano by opłaty te poniosła Gmina, ale z uwagi na to, 

że nie jesteśmy strona nie możemy tego zrobić. Problemu by nie było gdyby klika lat temu nie 

sprzedano działki wraz z drogą dojazdową.    

 

Ad.18. Wolne wnioski i informacje. 

 

Nie zgłoszono.  

 

Ad.19. Zakończenie obrad. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XXXI sesji 

Rady Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

                                                                                                         Przewodniczący 

                                                                                                         Rady       Gminy 

 

                                                                                                         Kazimierz Zima 

 

 


